

ISSN 1673-923X
CODEN ZLKDA 5

中南林业科技大学学报

Journal of Central South University of Forestry & Technology

第37卷 | 第12期
Volume 37 | Number 12



Q K 1 8 0 2 3 6 6

- ◆中国精品科技期刊
- ◆中国高校优秀科技期刊
- ◆全国中文核心期刊
- ◆中国科技核心期刊
- ◆RCCSE中国权威学术期刊
- ◆中国科学引文数据库(CSCD)来源期刊
- ◆中国科技论文与引文数据库(CSTPCD)来源期刊
- ◆美国CA、日本JST等来源期刊

12

2017
中国·长沙

目 次

林 学

- 油茶新品种芽苗砧嫁接砧穗组合的亲和性分析.....王湘南, 王 瑞, 陈隆升, 等 (1)
豫西山区典型林分近自然状态特征分析.....闫东锋, 牛梦鹤, 吴桂藏, 等 (7)
橡胶树叶片花色素苷的提取与稳定性及其品种间含量变化研究
.....吴春太, 周 琥, 姚行成, 等 (15)
红海榄胎生繁殖体产量预测细分聚合模型.....黄剑坚, 刘素青, 张彬彬 (21)
海南省一元立木材积检验与更新模型研建.....陈振雄, 周湘红, 肖前辉, 等 (26)
普通油茶杂交子代幼林经济性状的遗传分析.....林 萍, 王开良, 姚小华, 等 (31)
马尾松幼苗生长对钙浓度的响应.....李德燕, 周运超 (39)
毛茛叶报春与堇叶报春在湖南的分布及保护意义.....向剑锋, 喻勋林, 周建军, 等 (46)
不同引种地厚竹纤维形态和含量比较.....孙娅东, 张文根, 黎祖尧, 等 (51)
基于体元逐层聚类的 TLS 点云数据单木分割算法.....邢万里, 邢艳秋, 黄 杨, 等 (58)
基于 Landsat 影像的黄丰桥林场森林变化检测研究.....罗 號, 孙 华, 胡 满, 等 (65)
粤东地区西南桦优良无性系多性状综合选择.....王 欢, 曾建雄, 骆必刚, 等 (72)

生态学

- 大兴安岭兴安落叶松林土壤真菌群落特征研究.....杨立宾, 隋 心, 朱道光, 等 (76)
石漠化区 6 种退耕树种光响应曲线研究.....郑 威, 何琴飞, 彭玉华, 等 (85)
近 15 年来环洞庭湖区土地利用变化及其景观效应.....胡文敏, 赵 京, 何介南, 等 (91)
乌鲁木齐地区土壤水分反演与特征.....李跃鹏, 刘海艳, 周维博 (98)
GANNs-CA 时空数据模型在优势树种演替研究中的应用.....陈文勇, 王 颖, 李建军, 等 (106)

- 藏柏种群年龄结构数量动态分析·····池 翔, 郑维列, 郭其强, 等(114)
莽山3种主要林分类型土壤有机碳分布规律·····熊 丹, 吴立潮, 何介南(120)
秦岭山地不同龄组锐齿栎林土壤和枯落物有机碳、全氮特征
·····李 哲, 董宇宁, 侯 琳, 等(127)

林业工程

- 基于改进灰色马尔科夫模型的木材需求量预测·····李义华, 杜 康, 周 洁(133)
重载纤维模塑材料热压成型的传热规律研究·····王全亮, 肖生苓(139)
基于眼动追踪的南官帽椅造型特征认知分析·····刘 云, 李悦慈, 申黎明(146)
高温热处理对UF树脂改性杉木力学强度的影响·····全 鹏, 李 芸, 曹 敏, 等(153)
家具打磨机器人末端执行器全自动快换装置研究·····崔 航, 伍希志, 邓曼涯(159)

农林经济管理

- 林业产业结构与森林生态安全动态关系研究——以黑龙江省为例·····姜 钰, 耿 宁(163)
基于AHP的县级农村电商服务体系绩效评价·····盛 晏, 向 秀(169)
资源异质性农户林业生产投入决策行为及差异研究——以湖南省为例
·····曹兰芳, 尹少华, 曾玉林, 等(174)
基于三角模糊数犹豫直觉模糊集的林产品供应链信息共享程度评价
·····唐 毅, 张彬乐, 王忠伟(180)

生态旅游

- 基于生态位理论的福建省旅游城市竞合研究·····唐 黎(189)

第37卷卷终

本期执行编辑: 文凤鸣

万方数据

CONTENTS

Analysis of the affinity of rootstock and scion in the grafting seedlings of new varieties of <i>Camellia oleifera</i> WANG Xiangnan, WANG Rui, CHEN Longsheng, et al. (1)
Evaluation of the stages of close-to-nature of typical stands in mountainous area of western Henan province YAN Dongfeng, NIU Menghe, WU Guizang, et al. (7)
Study on the extraction and stability of anthocyanin from leaves of <i>Hevea brasiliensis</i> and its content change between three different cultivars WU Chuntai, ZHOU Jun, YAO Xingcheng, et al. (15)
Subdivision-aggregation yield forecasts model of <i>R. stylosa</i> viviparous propagules HUANG Jianjian, LIU Suqing, ZHANG Binbin (21)
Study on verification and updating of one-way tree volume equations in Hainan province CHEN Zhenxiong, ZHOU Xianghong, XIAO Qianhui, et al. (26)
Genetic analysis of the economic traits of <i>Camellia oleifera</i> F1 descendant in half-diallel cross design LIN Ping, WANG Kailiang, YAO Xiaohua, et al. (31)
Responses of seedlings growth of <i>Pinus massoniana</i> to calcium concentration LI Deyan, ZHOU Yunchao (39)
Distribution of <i>Primula ranunculoides</i> and <i>Primula cicutariifolia</i> in Hunan and their conservation significance XIANG Jianfeng, YU Xunlin, ZHOU Jianjun, et al. (46)
Comparison of fiber morphology and contents of <i>Phyllostachys edulis</i> 'Pachyloen' at different introduction sites SUN Yadong, ZHANG Wengen, LI Zuyao, et al. (51)
Individual tree segmentation of TLS point cloud data based on clustering of voxels layer by layer XING Wanli, XING Yanqiu, HUANG Yang, et al. (58)
Study on forest change detection of Huangfengqiao forest farm using Landsat data LUO Hao, SUN Hua, HU Man, et al. (65)
Multiple-trait combined selection of superior <i>Betula alnoides</i> clones in eastern Guangdong WANG Huan, ZENG Jianxiong, LUO Bigang, et al. (72)
Study on fungal communities characteristics of different <i>Larix gmelini</i> forest types in cold temperate zone YANG Libin, SUI Xin, ZHU daoguang, et al. (76)
Comparison of photosynthesis-light response curve for six kinds of trees in karst area ZHENG Wei, HE Qinfei, PENG Yuhua, et al. (85)
Land use change and its landscape effect around Dongting lake in recently 15 years HU Wenmin, ZHAO Jing, HE Jienan, et al. (91)
Soil moisture characteristics of retrieval and analysis in Urumqi region LI Yuepeng, LIU Haiyan, ZHOU Weibo (98)
Application of GANNs-CA spatio temporal data model in the study of dominant tree species succession CHEN Wenyong, WANG Ying, LI Jianjun, et al. (106)
Age structure and quantity dynamics analysis of <i>Cupressus torulosa</i> CHI Xiang, ZHENG Weilie, GUO Qiqiang, et al. (114)
Three major stand types of Mangshan's soil organic carbon distribution XIONG Dan, WU Lichao, HE Jienan (120)
Characteristics of soil and litter organic carbon and total nitrogen in different age groups of <i>Quercus aliena</i> var. <i>acuteserrata</i> forests in the Qinling mountains LI Zhe, DONG Ningning, HOU Lin, et al. (127)
Prediction of the wood demand by improved grey Markov mode LIYihua, DUKang, ZHOUJie (133)
Study on heat transfer law of overloaded molded fiber materials under hot pressing WANG Quanliang, XIAO Shengling (139)
Analysis of the cognitive of southern official hat chair styling features based on eye tracking LIU Yun, LI Yueci, SHEN Liming (146)
Effects of heat treatment on mechanical properties of urea formaldehyde resin modified Chinese fir QUAN Peng, LI Yun, CAO Min, et al. (153)
Research on automatic quick changer of end actuator for furniture grinding robot CUI Hang, WU Xizhi, DENG Minya (159)
Study on dynamic relationship between forestry industrial structure and forest ecological security: with an example of Heilongjiang province JIANG Yu, GENG Ning (163)
Performance appraisal of county-level rural E-commerce service system based on analytic hierarchy process SHENG Yan, XIANG Xiu (169)
Research on resource heterogeneity farmers' forestry production-investment-decision-making behaviors and differences—a case of Hunan province CAO Lanfang, YIN Shaohua, ZENG Yulin, et al. (174)
Evaluation of information sharing degree in forest product supply chain based on triangular fuzzy number dependent intuitionistic fuzzy sets TANG Yi, ZHANG Binle, WANG Zhongwei (180)
The cooperation-competition model of regional tourism cities of Fujian province based on niche theory TANG li (189)

English Editors: WU Bin

中南林业科技大学学报

ZHONGNAN LINYE KEJI DAXUE XUEBAO

(月刊, 1981年创刊)

第37卷第12期(总第198期) 2017年12月出版



主管单位 湖南省教育厅

主办单位 中南林业科技大学

主编 赵运林

社长 伍谦

编辑出版《中南林业科技大学学报》编辑部

湖南长沙市韶山南路498号 邮政编码: 410004

电话: 0731-85623395

<http://qks.csuft.edu.cn>

印 刷 长沙市雅捷印务有限公司

国外总发行 中国出版对外贸易总公司

(北京782信箱, 邮编: 100011)

国内发行 中南林业科技大学期刊社

JOURNAL OF CENTRAL SOUTH UNIVERSITY OF FORESTRY & TECHNOLOGY

(Monthly, Started in 1981)

Vol. 37 No. 12 (Sum 198) Dec. 2017

Administered by Education Department of Hunan Province

Sponsored by Central South University of Forestry & Technology

Chief Editor ZHAO Yun-lin

Periodicals Press Director WU Qian

Edited & Published by Ed.Dept.of Journ.of CSUFT
(Changsha 410004, Hunan, China)
<http://qks.csuft.edu.cn>

Printed by Changsha Yajie Color Printing Co.Ltd.

Distributed abroad by China National Publishing Industry Trading Corporation
(P.O.BOX 782, Beijing, 100011, China)

Distributed domestically by Periodicals Press of CSUFT



刊 号: ISSN 1673-923X
CN43-1470/S

订阅网址: www.kankan.com.cn

国内定价: 20.00元/本

ISSN 1673-923X



9 771673 923170

◎平面设计=周基东设计工作室